
Tjek på KOMMA-regler

Som/der - reglen

Indskuds - reglen Opremsnings - reglen

Men - reglen At - reglen Hv - reglen

Navne - reglen X og O - reglen

skolelærerlife.dk

Du skal have et komma 

foran men.

Eksempel: Det var svært, men

hun gjorde det alligevel. 

Du skal have et komma 
foran at.

(medmindre der kommer et udsagsnord i

navneform bagefter)

Eksempel: Jeg synes, at

vejret et dårligt.

Du skal have et komma 

foran hv-ord.

Eksempel: Nu vidste hun, hvor

skatten var gemt.

Du skal have et komma 
foran som og der.

(når de kan byttes ud med hinanden)

Eksempel: Jeg hjælper den,

som hjælper mig.

Du skal have et komma 

ved en indskudt sætning.

Eksempel: Drengen, der

elsker at rejse, skal til

Spanien.

Du skal sætte kommaer ved

opremsninger.

Eksempel: Hun skulle huske

penge, pas og billet.

Du skal have komma 
foran og bagved navne.

(hvis det gives som en ekstra information)

Eksempel: Den nye pige i

klassen, Sofie Larsen, er

rigtig flink.

Du skal sætte et komma, når
du har to grundled og to

udsagnsled i samme sætning.

Eksempel: Jeg ved ikke,

hvornår festen starter på

fredag. 


